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Edycję rozpoczęto w 1967 г., obecnie w druku znajduje się tom 7, stanowiący 
suplement do tomów pozostałych. Niestety, nakład jest tak niski, że już dziś po-
zycja ta jest nieosiągalna na rynku księgarskim, choć cieszy się dużym zaintere-
sowaniem zarówno w kraju, jak i za granicą. Zdaniem dyskutantów praca B. Sychty 
powinna możliwie jak najszybciej doczekać się drugiego wydania. Jednak obec-
ne przepisy w Polskiej Akademii Nauk nie zezwalają na to, by komitety naukowe 
(w tym przypadku Komitet Językoznawstwa) umieszczały w swoich planach wy-
dawniczych wznowienia. Podkreślano, że obok naukowych również i względy po-
lityczne przemawiają za koniec znością drugiego wydania Słownika, ponieważ 
szczególnie plastycznie potwierdza on nierozerwalną więź kaszubszczyzny z pozo-
stałym polskim obszarem pod względem językowym, etnograficznym, folklory-
stycznym i kulturowym. 

cd. 

POSIEDZENIE ZESPOŁU BADAN NAUTOLOGICZNYCH 

W dniu 11 października 1974 r. w Gdańsku w Złotej Kamienicy, siedzibie In-
stytutu Morskiego, odbyło się — zorganizowane przy współudziale tej placówki — 
posiedzenie Zespołu Badań Nautologicznych. Posiedzeniu przewodniczył sekretarz 
Zespołu dr W. Aleksandrowicz. 

Referat zatytułowany Geneza i rozwój morskich dyscyplin naukowych w 30-
leciu PRL wygłosił prof. В. Kasprowicz. Autor przedstawił genezę morskich dys-
cyplin ekonomicznych w Polsce Ludowej w nawiązaniu do działalności Tajnego 
Uniwersytetu Ziem Zachodnich, pierwszych po wojnie uczelni, programów nau-
czania i badań, a także do dorobku naukowego środowska Wybrzeża w minionym 
trzydziestoleciu. W interesującym referacie prof. Kasprowicz dalej przedstawił 
prawidłowości w rozwoju sopockiej uczelni morskiej. 

W dyskusji kolejno głos zabierali: mgr H. Wilczewski, prof. M. Krzyżanowski, 
prof. В. Kasprowicz i dr W. Aleksandrowicz. Wskazywano, iż po uwzględnieniu 
w referacie dorobku innych dyscyplin naukowych będzie on mógł stanowić syn-
tezę osiągnięć nauki na polskim wybrzeżu. W końcowej części zebrania prof. 
J. Babicz zaproponował, aby włączyć do prac Zespołu pracowników nauki Po-
morza Zachodniego, ze Słupskiem, Koszalinem i Szczecinem włącznie. 

W. A. 

POSIEDZENIE ZESPOŁU HISTORII BOTANIKI 

Dnia 14 października 1974 r. w Warszawie odbyło się pod przewodnictwem 
prof. Henryka Bukowieckiego zebranie Zespołu Historii Botaniki. W części nau-
kowej zebrania przedstawiono trzy referaty. 

Profesor J. Dyakowska omówiła Wzmianki o florze polskiej w dziele Clau-
siusa o florze Austrii i Panonii. Referentka wykazała, że Clausius (wybitny bo-
tanik XVI w., dyrektor ogrodów cesarskich w Wiedniu) zamieścił w swej pracy 
kilka gatunków typowych dla polskiej flory. Wiadomości czerpał częściowo z lite-
ratury (cytował Miechowitę), głównie jednak z korespondencji. Jego informatora-
mi byli przeważnie Ślązacy, m.in. Kromer. W dyskusji zabrali głos: prof. T. Sul-
ma, mgr K. Kowalska i prof. H. Bukowiecki. 

Następnie mgr A. Piekiełko opisali odnaleziony w zbiorach Izabelli Czartorys-
kiej (w Bibliotece Czartoryskich w Krakowie) zielnik z połowy XVTII w. Re-
ferentka ustaliła okres powstania rękopisu (1746 r.) i obszar, z którego zbierano 


